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Ceea ce patriarhii cu mare dor au aşteptat, prorocii au prezis, drepţii 

au dorit să vadă, s-a  împlinit în ziua de astăzi: Dumnezeu S-a arătat în 

trup pe pământ şi a locuit între oameni. De aceea, să ne bucurăm şi să ne 

veselim, iubiţilor! 

Dacă Ioan, încă în pântecele mamei sale fiind, când a venit Maria la 

Elisabeta, a săltat de  bucurie, cu cât mai mult noi, astăzi, văzând nu pe 

Maria, ci  pe  Însuşi  Mântuitorul  nostru, trebuie  să  săltăm  cu  bucurie  

şi  să prăznuim, să ne minunăm şi să ne uimim de Taina cea mare a 

întrupării lui Hristos, care covârşeşte toată priceperea omenească. 

Socoteşte numai ce minune ar fi când dintr-o dată soarele s-ar pogorî 

din cer şi s-ar mişca pe pământ şi de aici şi-ar împrăştia razele sale. Deci, 

dacă aceasta s-ar întâmpla măcar numai cu o stea a pământului, ar trebui 

să pună în cea mai mare uimire pe toţi cei ce ar vedea. Gândeşte şi 

cumpăneşte apoi cât de minunat este a vedea pe Soarele dreptăţii cum 

răspândeşte razele Sale din Trupul Său şi luminează sufletele noastre.  

  

 

Sf.Ioan Gură de Aur, 

 icoană 

Eu am trei dovezi din care noi cunoaştem 

că acesta este timpul în care S-a născut Domnul 

nostru  Iisus Hristos, Cuvântul lui Dumnezeu. 

Cea dintâi din aceste trei dovezi este viteza  

mare cu care această sărbătoare s-a făcut 

cunoscută  pretutindeni şi a ajuns la aşa 

înălţime şi înflorire. Pe ceea ce Gamaliil a zis 

în privinţa propovăduirii Evangheliei: „De este 

lucrul acesta de la oameni se va risipi, iar de 

este de la  Dumnezeu, nu veţi putea să-l 

risipiţi” (Fapte 5, 38-39), tocmai pe aceasta mă 

bazez eu când vă  vorbesc despre sărbătoarea 

de astăzi. Fiindcă Cuvântul lui Dumnezeu, 

Care S-a născut în această  zi, este din 

Dumnezeu, de aceea această sărbătoare nu 

numai că nu a încetat, ci din an în an s-a  făcut 

mai mare şi mai slăvită. De asemenea, şi acea 

propovăduire a Evangheliei despre care  

grăieşte Gamaliil, în puţini ani s-a răspândit în 

toată lumea, măcar că peste tot era condusă de  

făcătorii de corturi, de pescari şi de oameni 

neînvăţaţi. Micimea slujitorilor nu vătăma cu 

nimic, căci puterea Acelui care Se propovăduia 

biruia toate mai dinainte, depărta toate piedicile 

şi  descoperea propria putere. 

Iar dacă cineva nu este lămurit de cele zise 

de mine, eu pot să aduc o a doua dovadă. Care? 

Ea se află în spusele Evangheliei: „în zilele 

acelea a ieşit poruncă de la Cezarul August să 

se înscrie toată lumea. Această înscriere s-a 

făcut întâi pe când Quirinius cârmuia Siria. Şi 

se duceau toţi să se înscrie, fiecare în cetatea  

sa. Şi s-a suit şi Iosif din Galileea, din  cetatea 

 Nazaret, în Iudeea, în cetatea lui David care se 

numeşte Betleem, pentru că el era din casa şi din 

neamul lui David, ca să se înscrie împreună cu 

Maria, cea logodită cu el, care era însărcinată. Dar 

pe când erau ei acolo, s-au împlinit zilele ca ea să 

nască, şi a născut pe Fiul Său, Cel Unul-Născut şi 

L-a înfăşat şi L-a culcat în iesle, căci nu mai era 

loc de găzduire pentru ei” (Luca 2, 1-7). 

De aici se vede că El S-a născut în timpul celui 

dintâi recensământ. Deci, cel ce ar putea vedea 

actele cele vechi ce se află la Roma, va afla exact 

timpul acestui recensământ. Dar tu zici: „Ce ne 

trebuie nouă acestea, noi nu am fost la Roma şi 

nici nu ne vom duce”, însă ascultă şi crede că noi 

am aflat ziua de la cei care cunosc bine aceste 

lucruri şi care locuiesc în cetatea aceea. Cei ce 

locuiesc acolo, încă de mult prăznuiesc această zi, 

şi, potrivit cu o veche tradiţie, acum ne-au 

împărtăşit şi nouă despre aceasta. Evanghelistul nu 

ne-a însemnat numai îndeobşte, ci ne face 

cunoscut şi ne arată lămurit şi ziua întrupării lui 

Hristos. Cezarul August n-a dat acea poruncă din 

propria iniţiativă, ci pentru că sufletul lui a fost 

mişcat de Dumnezeu, pentru ca el, fără să vrea, să 

slujească venirii pe lume a Celui Unuia-Născut. 

Dar va zice cineva: „Ce, a fost naşterea lui Hristos 

la porunca Cezarului?”. Nu, ci  acea poruncă era 

dintre lucrurile cele mai neapărate pentru 

săvârşirea scopurilor lui Dumnezeu. Cum aşa? 

Galileea este o provincie din Palestina, şi 

Nazaretul este o cetate din Galileea. Şi mai departe 

încă, şi Iudeea este o provincie din Palestina, 

numită aşa după locuitorii ei cei din seminţia lui 


